
Protokół nr 42/17

z posiedzenia Komisji  Środowiska i Rozwoju Wsi z dnia 4 grudnia 2017 r. 

Posiedzenie  Komisji  odbyło  się  w  sali  sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki 
w godzinach od 13ºº do 14ºº.

W posiedzeniu wzięli udział:

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 
2) Grażyna Zozula- Zastępca Burmistrza Trzcianki, 
3) Joanna Zieńko- Skarbnik Gminy.

 Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący  Komisji  Wincenty  Kilian  otworzył  posiedzenie  witając 
uczestników spotkania.

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący  Komisji  poinformował  o  porządku  posiedzenia.  Radni  nie 
zgłosili uwag.

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu  nr 41/17 z 27.11.2017 r. 

Radni nie wnieśli uwag. Protokół nr 41/17 został zatwierdzony w głosowaniu: 
za- 7 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

Ad 4) Praca nad projektem budżetu gminy Trzcianka na 2018 r.

Przewodniczący  Wincenty  Kilian  przypomniał  wnioski  Komisji,  które  były 
zgłoszone do budżetu na 2018 r.:

– zwiększenie środków na sterylizację o 20.000,00 zł,
– zwiększenie  środków  finansowych  na  karmę  dla  kotów  wolnożyjących

o 2.000,00 zł,
– zwiększenie dotacji dla Rejonowego Związku Spółek Wodnych o 40.000,00 zł,
– zabezpieczenie  środków  finansowych  na  zakup  równiarki  na  potrzeby 

równania dróg gminnych- brak kosztów.

Przewodniczący poprosił obecnych radnych o uwagi do budżetu.
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Głos zabrała Jadwiga Durejko.  Radna zauważyła,  że w tym roku stan dróg 
gminnych  i  rowów  przydrożnych  jest  tragiczny,  a  w  budżecie  na  Spółki  Wodne 
przeznaczono jedynie 25.000,00 zł.

Skarbnik Joanna Zieńko sprostowała, że do kwoty 25.000,00 z rozdziału 01009 
Spółki wodne należy dodać kwotę 10.000,00 zł na rowy z rozdziału 01095.

Przewodniczący  zauważył,  że  w  budżecie  przeznaczono  300.000,00  zł  na 
profilowanie dróg. Choć jest to kwota większa niż w bieżącym roku, to i tak jest za 
mała. Biorąc pod uwagę modernizację Pl. Pocztowego, zrozumiałe jest, że wydatki 
na drogi w 2018 r. się nie zwiększą, jednak kolejny budżet musi uwzględnić potrzeby 
w tym temacie.

Radna  Durejko  zapytała,  czy  jest  jakaś  możliwość  pozyskania  środków na 
drogi gminne. 

Zastępca  Burmistrza  odpowiedziała,  że  na  drogi  samorządowe,  czyli 
wojewódzkie  i  powiatowe  jest  możliwość  pozyskania  środków,  a  jeśli  chodzi
o gminne to niestety nie.

Jadwiga Durejko zauważyła, że warto byłoby zrobić projekt techniczny, aby 
gdy środki się pojawią, można było z nich korzystać.

Skarbnik Joanna Zieńko powiedziała, że póki co, nie ma sensu tego robić. Jeśli 
możliwości pozyskania pieniędzy się pojawią, to powstanie projekt techniczny.

Radny Ryszard Wilant powiedział, że ogólnie zgadza się z projektem budżetu, 
jedynie martwi go nieujęcie w projekcie samochodu dla OSP Biała.

Radny  Zygmunt  Czarny  również  stwierdził,  że  projekt  budżetu  jest  dobry, 
dopytał o pomoc finansową ogrodom działkowym.

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie było podstawy prawnej, aby ująć to w 
budżecie. Na ostatniej sesji podjęto uchwałę, która taką pomoc umożliwia. Środki na 
pomoc w przyszłym roku będą więc pochodziły z rezerwy. 

Radna  Magdalena  Opszańska  zauważyła,  że  w  projekcie  budżetu  nie 
uwzględniono wniosków radnej i sołtysa Stobna dot. doświetlenia Stobna.

Joanna Zieńko powiedziała, że ten temat będzie rozstrzygnięty w trakcie roku. 
Gmina dysponuje pulą pieniędzy, z której być może będą postawione lampy solarne.

Radny  Mariusz  Łuczak  zgodził  się  z  projektem  budżetu,  zasygnalizował 
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jednocześnie duży problem ze stanem dróg gminnych i gruntowych.

Radny Józef Łastowski uznał projekt budżetu za zadowalający. Zaproponował, 
że  jeśli  uda  się  wygospodarować  jakieś  pieniądze,  to  powinien  powstać  odcinek 
chodnika na ul. Ogrodowej. Zauważył, że jest to bardzo niebezpieczne miejsce.

Radna  Jadwiga  Durejko  ponownie  stwierdziła,  że  drogi  są  w bardzo  złym 
stanie.  Zauważyła, że położenie asfaltu na paru newralgicznych drogach gminnych 
znacznie poprawiło by sytuacje. Chodzi o utwardzenie następujących dróg:
– do ośrodka rehabilitacji w Stobnie,
– w Stobnie w kierunku „suszarni”,
– na Wapniarnię przez całą miejscowość,
– w  Siedlisku od hydroforni na Runowo,
– w Przyłękach droga na dworzec kolejowy, przez cała Górnicę i  do kościoła
w Przyłękach.

Radna akceptuje  pomysł  basenu,  ale  wolałaby żeby zamiast  tego utwardzić 
drogi.  Zauważyła  również,  że  nie  uwzględniono  w  budżecie  postawienia  wiaty 
przystankowej w Przyłękach (droga na Biernatowo).

Zastępca Burmistrza Grażyna Zozula powiedziała, że środki na ten cel zostały 
uwzględnione w budżecie. 

Radną  ucieszyła  odpowiedź  Zastępcy  Burmistrza.  Poparła  również  wniosek 
radnego Wilanta dot. zakupu samochodu dla OSP w Białej.

Radny Ryszard Wilant zapytał o przeznaczenie budynku po bibliotece w Białej 
oraz o obiecane utwardzenie placu przed budynkiem remizy w Białej. Zaproponował, 
żeby  nie  sprzedawać  budynku  po  bibliotece  i  zrobić  tam  szatnię  z  kuchnią,
w celu stworzenia miejsca do spotkań dla mieszkańców.

Radny  Zygmunt  Czarny  zapytał  o  były  sklep  w  Rychliku  i  ewentualne 
przeznaczenie go pod sale wiejską.

Skarbnik  Joanna  Zieńko  powiedziała,  że  budynek  został  wykupiony  przez 
gminę  i  powstał  projekt  techniczny,  jednak remont  budynku nastąpi  dopiero,  gdy 
pojawią  się  możliwości  pozyskania  na  ten  cel  funduszy  z  Unii  Europejskiej.  Na 
pewno  jednak  nie  nastąpi  to  w  2018  roku.  Sołtys,  rada  sołecka
i mieszkańcy Rychlika doskonale o tym wiedzą, gdyż była o tym mowa przy zakupie 
nieruchomości.

Przewodniczący  zakończył  dyskusję  na  temat  projektu  budżetu  na  2018  r.
i poddał pod głosowanie projekt uchwały budżetowej:
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– za- 7 głosów,
– przeciw – 0 głosów,
– wstrzymało się- 0 głosów.

Ad 5) Wnioski komisji.

Radny Ryszard Wilant wnioskuje o podcięcie gałęzi drzewa rosnącego przy 
budynku biblioteki w Białej.

Ad 6)  Zamknięcie posiedzenia.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji 
podziękował wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Protokolant Przewodniczący Komisji

Joanna Noji Wincenty Kilian
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